

2024 年 7 月 July 2024

緣惜地球竭力與各界夥伴及市民並肩推動源頭減廢,推動香港成為可持續發展的城市。

The Green Earth spares no effort in collaborating with the public and partners from all sectors to promote waste reduction at source, making Hong Kong a sustainable city.

綠惜教育 Green Education

參與盛事不忘環保 Join Mega Events, Stay Eco-friendly



緣惜地球第四次支持「永明赤柱國際龍舟錦標賽」,見證更多健兒與市民一起自備重用水樽和食物盒。賽事著重源頭減廢及回收,令這盛事愈來愈環保!

This year marks the 4th year of our support to the Sun Life Stanley International Dragon Boat Championships. We have witnessed more athletes and citizens bringing their reusable water bottles and food containers, emphasizing waste reduction at source and recycling. This grand event is becoming increasingly eco-friendly!

了解更多 💂 Learn More

綠惜樹林 植樹活動 2024 順利舉行 多謝大家支持 The Green Earth Charity Woodland 2024 Successfully Concluded



今年春季,我們順利舉行「綠惜植樹日 2024」與公眾一起建立「綠惜樹林」。是次活動更首設親子組別,對小朋友來說是一個全新的體驗!此外,我們更與綠惜企業夥伴及義工團舉行多場植樹活動,超過 400 人合力栽種了 2,550 棵本地原生樹苗。未來我們將繼續努力進行監察與樹苗護理工作,以確保樹苗茁壯成長。

請大家繼續支持**「綠惜樹林認養計劃」**,一齊栽種孕育更多物種**!「綠惜樹林認養計劃」**透過種植本地原生 樹苗,豐富香港郊野公園的生物多樣性,為野生動植物提供更多食物和棲息地。

This spring, we successfully held the "Tree Planting Day 2024" with the public to establish "The Green Earth Charity Woodland". A family category was introduced to offer children a brand new experience in nature! Furthermore, we organised several tree planting events with our corporate partners and volunteer groups. Over 400 people joined our event and planted 2,550 native tree seedlings. We will continue our efforts in monitoring and caring for the seedlings to ensure their healthy growth.

We kindly ask for your continued support for "The Green Earth Charity Woodland" and let's plant to nurture more species! "The Green Earth Charity Woodland" aims to enrich the biodiversity in Hong Kong Country Parks and provide a variety of food sources and habitats for wildlife.

捐款認養本地原生樹苗 🌲 Donate to Nurture Native Tree Seedlings

了解更多 💂 Learn More

重新思考 ESG 參加香港年度 ESG 博覽會 It's Time to ReThink – Join the City's Biggest ESG Expo



ReThink HK 雲集各領域專業人士,為促進香港的可持續發展,提供創新及具啟發性見解。綠惜地球很高興今年再次成為活動合作夥伴,並會在活動中分享嶄新想法,以倡導低碳行動。我們會透過一站式平台洞察香港和全球機遇,與大家共同走上香港可持續之路!

歡迎關心 ESG 的您報名參加。9月 12-13 日 香港會議展覽中心 綠惜地球攤位見!

ReThink HK gathers professionals from various fields, provides innovative and inspirational insights to drive the sustainable development in Hong Kong. Once again we are proud to be the NGO Partner of **ReThink HK**. We will share new ideas, advocate for low-carbon actions, and provide insights into opportunities in Hong Kong and globally through a one-stop platform on our path towards sustainability!

Those interested in ESG are welcome to enroll and visit The Green Earth booth on 12 -13 September at HKCEC!

活動詳情 🖇 View the Programme

即時報名 🖋 Enroll Now

企業減廢同行·攜手實踐綠惜生活 ESG Showcase – Little Actions, Huge Impacts



Together We Motivate Waste Reduction and Wise Recycling

改變始於足下,綠惜地球致力與企業夥伴合作,攜手推動源頭減廢,改變市民習慣,鼓勵個人的小改變,為環境帶來大改善!

最近我們參與「REACT·同行 全民減廢活動系列」,透過減廢嘉年華,淨山淨灘活動,資源回收導賞團及環保工作坊,為社會帶來正面影響。

綠惜地球將繼續與不同界別提供環保方案,提供低碳訊息以促進可持續發展。

Change begins from the ground up. The Green Earth is committed to working with corporate partners to promote waste reduction at source. We encourage all to make small personal changes that will deliver significant environmental improvements!

Recently, we participated in the **REACT Programme Series** and bring positive social impacts through waste reduction carnivals, trail and beach clean-ups, guided tours at recycling centres, and ecoworkshops.

The Green Earth will continue to provide environmental solutions across various sectors, delivering low-carbon messages to promote sustainable development.

歡迎企業按此查詢索取詳細內容 🗷 Corporates are welcome to click and inquire for details

可持續政策研究 Sustainability Policy Research

垃圾徵費暫緩 政府須交代準備工作時間表 Waste Charging Scheme Shelved: The Government Must Provide a Timetable for its Preparatory Work

政府於 5 月 27 日宣佈暫緩垃圾徵費,然而多項工作的推進並未設定明確目標和時間表,使減廢目標未彰。 我們促請當局帶頭在政府設施實行垃圾徵費,並加快推展生產者責任計劃的立法步伐。

Several projects proposed by the government following the suspension of the waste charging scheme on 27 May may yield little impact due to the lack of specific targets or timelines. TGE has urged the government to implement waste charging on its premises and expedite the legislative procedures for the producer responsibility scheme.



當局將於一年後向立法會匯報減廢工作進度

The government will report to the Legislative Council on its work on waste reduction 1 year later

垃圾審計呈減廢空間 與劏房戶探討減廢方案

Waste Audits Reveal Large Rooms for Waste Reduction: Subdivided Flat Residents Invited to
Discuss Ways to Reduce Waste

我們聯同理大賽馬會社會創新設計院和明愛牛頭角中心為劏房戶作垃圾審計,一同設計減廢方案。

The Green Earth worked with PolyU DISI and Caritas Ngau Tau Kok Community Centre to conduct waste audits for subdivided flat residents and co-designed waste reduction solutions.



87% 的廢物屬可回收物,當中大部分是廚餘和包裝廢物

At least 87% of waste (by weight) were recyclable materials, most of which were food waste and packaging waste

(Photo Credits: 集誌社 The Collective)

持續聆聽持份者聲音 勞工基層垃圾徵費分享會

Voices of Stakeholders: Public forums with Trade Unions and Grassroots Groups on Waste Charging

我們和新福事工協會「拾平台」合辦垃圾徵費論壇·讓立法會議員、回收業界、學者、勞工及基層代表一同 共議垃圾徵費和減廢的出路。

The Green Earth co-hosted public forums on waste charging with the Waste-picker Platform of the Mission to New Arrivals. We brought together lawmakers, recyclers, scholars, labour unions, and grassroots groups to discuss the way forward for waste charging and waste reduction.



綠惜地球副總幹事黃子勁認為垃圾並非一無是處,而是有用的資源

'Waste is not useless, it is indeed resource,' said Rico Wong, TGE' s Deputy Director

(Photo Credits: HK01)

With effect from 24 June, our office is relocated to 6月24日起·綠惜地球辦公室搬遷至

Unit 1701, 17/F, PeakCastle, No. 476 Castle Peak Road, Kowloon, Hong Kong 香港九龍青山道476號 PeakCastle 17樓 1701室





捐款支持 Donation

成為義工 Volunteers

綠惜文章 TGE Articles







